
 

8. januar 2009

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed 
nedenstående spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret: 
Landsstyret bedes fremlægge dokumentation for følgende postulat i 
Landsstyreformandens nytårstale: ”Det er tilfredsstillende efterhånden at kunne 
mærke virkningerne af den særlige uddannelsesindsats. Flere og flere kommer 
videre i uddannelsessystemet efter folkeskolen. Rigtig mange ønsker at gå på 
efterskole, og aldrig har så mange søgt ind på gymnasiale uddannelser som i disse 
år”
(Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex, Demokraterne)

Begrundelse:
I sin nytårstale fremkom Landsstyreformanden med følgende postulat:

”Det er tilfredsstillende efterhånden at kunne mærke virkningerne af den særlige 
uddannelsesindsats. Flere og flere kommer videre i uddannelsessystemet efter  
folkeskolen. Rigtig mange ønsker at gå på efterskole, og aldrig har så mange søgt ind på 
gymnasiale uddannelser som i disse år.”

I kontrast her til sagde direktøren for Grønlands arbejdsgiverforening (GA) Henrik Leth 
følgende:

”Det undrer mig, landsstyreformanden specielt på uddannelsesområdet kommer med en 
lang række påstande om, at situationen er væsentlig bedre, end det tidligere har været 
tilfældet. Det er der ret beset endnu ikke fremlagt nogen som helst dokumentation for. 

Derimod oplever vi ude i virksomhedernes virkelighed, hvor de unge kommer for at få en 
uddannelse, det stik modsatte. De unge har dårlige sprogkundskaber, og mange af dem 
mangler tekniske færdigheder og kunnen, når det drejer sig om matematik og regning”

Demokraterne vil ikke gøre sig til dommere over, hvem der har ret, men i lighed med 
Henrik Leth, så vil vi have dokumentation for Landsstyreformandens påstande.

Landsstyret bedes komme med en besvarelse inden for ti arbejdsdage.


